

CLIMATE AMBASSADORS PROGRAMME 2023



UNITED ARAB EMIRATES
MINISTRY OF CLIMATE CHANGE
& ENVIRONMENT

Welcome to CAP2023!

With COP28 being hosted at Expo City Dubai later this year, the Ministry of Climate Change and Environment is proud to launch the Climate Ambassadors Programme in collaboration with the Expo School Programme, to empower the UAE's youth by offering them a first-hand simulated experience of the challenges, policies and procedures in place to tackle climate change for a better tomorrow.

The Climate Ambassador Program (CAP 2023) has been created to provide students with an immersive experience of what discussions and negotiations between global nations at COP entail.

Throughout a 2.5-hour session at Expo City Dubai, students will take part in a simulation of a COP session, by becoming Ambassadors for a selected country, where they will learn about the impacts of climate change in their nation and work with their fellow Ambassadors (other students) to find solutions for them by drafting and amending action plans and negotiating a final consensus together.

Following the session, a report will be provided to each school covering the session Chairman's feedback on the action plans drafted by the Student Ambassadors, along with the points of negotiation that were particularly impactful.

What is COP28?

COP28 stands for the 28th session of the Conference of the Parties to the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC), where global nations come together to discuss and reach a consensus on how to better protect our world from climate change.

The Conference of Parties (COP) is an annual conference that takes place in a different host city each year, with the 2023 conference taking place in the United Arab Emirates at Expo City Dubai. It is also the ultimate decision-making body responsible for monitoring and reviewing the implementation of the UNFCCC.



When is it happening?

CAP 2023 sessions will **start on Monday, February 20th, 2023**, and will run daily from Monday to Thursday **until November 2023** (with no sessions held during school and public holidays, as well as Ramadan).

Session timeslots will be **pre-allocated** to each school group, with sessions being held from **9:00am to 12:00pm or 1:00 to 4:00pm**.

How can your school take part?

Registration is currently open for sessions from February 20th to June 22nd, 2023, for two age categories:

- 12 to 14 years of age
- 15 to 17 years of age

Schools can register **one group of 30 students** in each category.

Registration will open at a later date for all sessions starting September 2023.

Who can register?

School: Only **one teacher or staff member** may register per school; any multiple registrations will be disregarded, as this teacher or staff member will be the main point of contact.

Students: All students are welcome to participate, and it is up to each school if the 30 students are one class, or selected students. Please note that all sessions will run in English, so students must be fluent and comfortable to use the English language.

CLIMATE AMBASSADORS PROGRAMME 2023



UNITED ARAB EMIRATES
MINISTRY OF CLIMATE CHANGE
& ENVIRONMENT

What comes after registration?

Once your school registers, you will receive a notification within 3 to 5 business days confirming your school's status.

Schools that have been confirmed will receive their scheduled date and time, along with more information for the students to help them prepare for their CAP2023 session. Please note that due to places being limited and some schools might be added to the waiting list and notified once a date and time become available.

We encourage you to register early to ensure your students take part in this opportunity!

[REGISTER HERE](#)

If you have any further questions about CAP 2023, please email us at schools@expocitydubai.ae

مرحباً بكم في برنامج سفراء المناخ (CAP2023)!

مع استضافة مدينة إكسبو دبي لمؤتمر الأطراف (COP28) في وقت لاحق من هذا العام، تفتخر وزارة التغير المناخي والبيئة، بالتعاون مع برنامج إكسبو للمدارس، بإطلاق برنامج سفراء المناخ، لتمكين طلاب الإمارات العربية المتحدة عبر تقديم تجربة محاكاة مباشرة للتحديات والسياسات والإجراءات اللازمة لمكافحة تغيّر المناخ وضمان مستقبل أفضل للعالم أجمع.

تمّ ابتكار برنامج سفراء المناخ (CAP2023) لتقديم تجربة تعليمية غنية وفريدة من نوعها للطلاب مع الكثير من المناقشات والحوارات التي تحاكي تلك التي تتم بين الدول في مؤتمر الأطراف (COP).

سيشارك الطلاب، خلال جلسة مدّتها ساعتان ونصف، في مدينة إكسبو دبي، في محاكاة جلسات مؤتمر الأطراف (COP) حيث سيكون الطلاب سفراء لبلدان محدّدة وسيتعرفون على آثار تغيّر المناخ على البلد الذي يمثّلونه، كما سيعملون مع زملائهم السفراء (الطلاب) لإيجاد الحلول من خلال صياغة خطط العمل وتعديلها والتفاوض والدخول في حوارات للوصول إلى إجماع نهائي.

بعد الجلسة، سيتمّ تقديم تقرير إلى كلّ مدرسة يشمل ملاحظات رئيس الجلسة حول خطط العمل التي صاغها الطلاب، إلى جانب نقاط الحوار التي كان لها التأثير الأكبر.

ما هو مؤتمر الأطراف COP28؟

COP28 هو الدورة الثامنة والعشرون من مؤتمر الأطراف ضمن اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية حول تغيّر المناخ (UNFCCC)، حيث تجتمع الدول من جميع أنحاء العالم للمناقشة والوصول إلى إجماع حول كيفية حماية مناخ عالمنا وضمان مستقبل أفضل للجميع.

مؤتمر الأطراف (COP) هو مؤتمر عالمي سنوي يُقام كلّ عام في مدينة مختلفة، حيث تُعقد الدورة الثامنة والعشرون للعام 2023 في مدينة إكسبو دبي في دولة الإمارات العربية المتحدة. وهو يعتبر أيضاً هيئة اتخاذ القرارات المسؤولة عن مراقبة تنفيذ اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية حول تغيّر المناخ ومراجعة أجندتها.

متى يبدأ البرنامج؟

تبدأ جلسات برنامج CAP2023 يوم الاثنين 20 فبراير 2023، وستستمر يومياً من الاثنين إلى الخميس حتى نوفمبر 2023 (باستثناء أيام العطلات المدرسية والعامّة، وكذلك خلال شهر رمضان).

سيتم تخصيص مواعيد الجلسات مسبقاً لكل مجموعة مدرسية، مع عقد الجلسات من 9:00 صباحاً إلى 12:00 ظهراً، أو من 1:00 ظهراً إلى 4:00 عصراً.

كيف يمكن لمدرستكم المشاركة؟

التسجيل مفتوح حالياً للدورات من 20 فبراير إلى 22 يونيو 2023 لفئتين عمريتين:

- من 12 إلى 14 سنة
- من 15 إلى 17 سنة

يمكن للمدارس تسجيل مجموعة واحدة من 30 طالباً في كل فئة.

وفي موعد يتم تحديده لاحقاً، سيفتح باب التسجيل لجميع الجلسات التي تبدأ في سبتمبر 2023.

من يمكنه التسجيل؟

بالنسبة للمدارس: يمكن لمدرّس واحد أو موظف واحد فقط التسجيل لكل مدرسة؛ سيتم تجاهل أي عمليات تسجيل متعددة، حيث سيكون هذا المدرّس أو الموظف نقطة الاتصال الرئيسية.

بالنسبة للطلاب: نرحّب بمشاركة جميع الطلاب، ويعود الأمر لكل مدرسة لاختيار الطلاب الثلاثين من فصل واحد، أو من صفوف مختلفة. يرجى ملاحظة أن جميع الجلسات ستُعقد باللغة الإنجليزية، لذلك يجب أن يتحدّث الطلاب باللغة الإنجليزية بطلاقة.

ما الذي سيحصل بعد التسجيل؟

بمجرد تسجيل المدرسة، ستلقون إشعاراً في غضون 3 إلى 5 أيام عمل لتأكيد حالة مدرستكم.

ستلقى المدارس التي تم تأكيد مشاركتها التاريخ والوقت المحددين، بالإضافة إلى مزيد من المعلومات لمساعدة الطلاب على الاستعداد لجلسة CAP2023.

يرجى الانتباه إلى أنه نظراً لمحدودية الأماكن، قد تتم إضافة بعض المدارس إلى قائمة الانتظار وإعلامها بالتاريخ والوقت بمجرد التوفر.

نحن نشجعكم على التسجيل مبكراً لضمان مشاركة طلابكم في هذه الفرصة المميّزة!

سجّلوا هنا

إذا كان لديكم أي أسئلة أخرى حول برنامج CAP2023، يرجى مراسلتنا عبر البريد الإلكتروني على school@expocitydubai.ae